
 

 

DAGSORDEN 

REFERAT FRA DIF ÅRSMØDE 2024 

 

Mødedato: 

 

Den 4. maj 2024 

Mødestart: 09:00 

Mødested: Idrættens Hus, Gunnar Nu Salen  

Referent: Sisse Egeberg  

 

 

 

Formanden bød repræsentantskabet og indbudte gæster velkomne. Derefter bød 

han nye formænd velkomne i DIF.  

 

1. Valg af dirigent 

 

Advokat Charlotte Thorsen, Gorrissen Federspiel, blev valgt som dirigent. 

Dirigenten takkede for valget og konstaterede, at mødet var lovligt varslet. 

Dirigenten konstaterede endvidere, at mødet var beslutningsdygtigt.  

 

Dirigenten gennemgik dagsordenen. På baggrund af forslag fra forbund, blev det 

besluttet, at rykke punkt 8 Valg til DiF’s bestyrelse op efter punkt 5 Behandling af 

forslag. 

  

Dirigenten oplyste endvidere, at mødet blev båndet. 

 

2. Formandens beretning 

 

Formanden aflagde sin beretning (Hør beretningen her, 35 min.).  

 

Dirigenten suspenderede herefter mødet og gav ordet til Kulturministeren (Hør 

Kulturminister Jakob Engel-Schmidts indlæg, 11 min.). 

 

Dirigenten genoptog mødet. 

 

Der var ingen bemærkninger til formandens beretning.   

Beretningen blev taget til efterretning. 

  

 

3. Temasession – Hvad skal der til for at vinde medaljer til 

Danmark? 

 

Dirigenten gav ordet til Tina Müller, der faciliterede temasession.  

 

https://soundcloud.com/danmarksidraetsforbund/formandens-beretning-1/s-nBjtTlTSawM?in=danmarksidraetsforbund/sets/arsmode-2024/s-0cvPPXlV28M&si=2e59fde1a31d44ce8ee7c7b9130ecc93&utm_source=clipboard&utm_medium=text&utm_campaign=social_sharing
https://soundcloud.com/danmarksidraetsforbund/kulturministerens-tale/s-qiPWnzPfqbB?in=danmarksidraetsforbund/sets/arsmode-2024/s-0cvPPXlV28M&si=fc8769950b694c968051d4369c0d8432&utm_source=clipboard&utm_medium=text&utm_campaign=social_sharing
https://soundcloud.com/danmarksidraetsforbund/kulturministerens-tale/s-qiPWnzPfqbB?in=danmarksidraetsforbund/sets/arsmode-2024/s-0cvPPXlV28M&si=fc8769950b694c968051d4369c0d8432&utm_source=clipboard&utm_medium=text&utm_campaign=social_sharing
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Administrerende direktør i DIF og generalsekretær i Danmarks Olympiske Komité 

Morten Mølholm Hansen holdt et oplæg om, hvordan DIF som organisation 

arbejder op til og under afviklingen af OL og PL (Hør Morten Mølholm Hansens 

indlæg, 23 min). 

 

Assistenttræner for det danske kvindehåndboldlandshold Lars Jørgensen gav et 

indblik i, hvordan man i landsholdsregi arbejder med at forberede og bygge et 

hold op, der kan vinde medaljer til Danmark. (Hør Lars Jørgensens indlæg, 31 min) 

 

Cathrine Rosengreen (parabadminton), Jesper Hansen (skydning), Liva Tanzer 

(Ju-Jitsu) og Rasmus Lund (banecykling) fortalte om deres vej til succes i store 

sportslige præstationer (Hør paneldebatten med atleterne, 31 min) 

 

 

4. Forelæggelse af revideret regnskab til godkendelse  

 

Der blev inden regnskabets forelæggelse afholdt to prøvevalg via et elektronisk 

afstemningssystem, som skulle bruges til afstemninger under de respektive 

punkter på dagsordenen. Repræsentantskabet havde således mulighed for at 

afprøve systemet inden afstemningerne. 

 

Regnskabet omhandlede perioden 1. januar – 31. december 2023.  

 

DIF’s økonomiansvarlige, Jens Hornemann, gennemgik regnskabet og arbejdet 

med ESG- og ansvarsrapport (Hør gennemgang af regnskabet, 22 min.). 

 

Dirigenten satte derefter regnskabet til debat. Der var ingen bemærkninger til 

regnskabet.  

 

Dirigenten satte derefter regnskabet til afstemning. Regnskabet for 2023 blev 

vedtaget med 131 stemmer for, 0 stemmer imod og 3 blanke stemmer. 

 

5. Behandling af forslag 

 

DIF’s bestyrelse havde fremsat to delforslag under dette dagsordenspunkt:  

 

5.1) Forslag om nye rammer for eksklusiviteten i optagelsesforhold og om nye 

kriterier for aktivitetsgodkendelser. 

 

5.2) Forslag om ændringer af den økonomiske støttestruktur. 

 

Dirigenten bemærkede, at de to forslag ville blive motiveret, debatteret og sat til 

afstemning enkeltvis. 

 

5.1.  Forslag om nye rammer for eksklusiviteten i optagelsesforhold   

 og om nye kriterier for aktivitetsgodkendelser. 

 

https://soundcloud.com/danmarksidraetsforbund/morten-molholm-hansens-indlaeg/s-x42a5TAqXSl?in=danmarksidraetsforbund/sets/arsmode-2024/s-0cvPPXlV28M&si=ca57c363f15b4aa0bb975b95b261c059&utm_source=clipboard&utm_medium=text&utm_campaign=social_sharing
https://soundcloud.com/danmarksidraetsforbund/morten-molholm-hansens-indlaeg/s-x42a5TAqXSl?in=danmarksidraetsforbund/sets/arsmode-2024/s-0cvPPXlV28M&si=ca57c363f15b4aa0bb975b95b261c059&utm_source=clipboard&utm_medium=text&utm_campaign=social_sharing
https://soundcloud.com/danmarksidraetsforbund/lars-jorgensens-indlaeg/s-iCs9KVNFLKe?in=danmarksidraetsforbund/sets/arsmode-2024/s-0cvPPXlV28M&si=6e1ca271724949ef9dc6bfef71954f92&utm_source=clipboard&utm_medium=text&utm_campaign=social_sharing
https://soundcloud.com/danmarksidraetsforbund/paneldebat-med-atleterne/s-Ld18NbR7E6T?in=danmarksidraetsforbund/sets/arsmode-2024/s-0cvPPXlV28M&si=2b493daf1ab941108e939abd1d47e234&utm_source=clipboard&utm_medium=text&utm_campaign=social_sharing
https://soundcloud.com/danmarksidraetsforbund/gennemgang-af-regnskabet/s-W7FP6pejnQS?in=danmarksidraetsforbund/sets/arsmode-2024/s-0cvPPXlV28M&si=b3bddb77ef8d4c0881ddf9672dd05395&utm_source=clipboard&utm_medium=text&utm_campaign=social_sharing
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DIF’s formand motiverede forslaget om nye rammer for eksklusiviteten i 

optagelsesforhold og om nye kriterier for aktivitetsgodkendelser (Hør 

formandens motivation af forslag 5.1 her, 14 min.). 

 

Dirigenten åbnede herefter for debat. Der var ingen bemærkninger.  

 

Repræsentantskabet stemte herefter om 5.1. Forslag om nye rammer for 

eksklusiviteten i optagelsesforhold og om nye kriterier for aktivitetsgodkendelser. 

 

Forslag 5.1. om nye rammer for eksklusiviteten i optagelsesforhold og om nye 

kriterier for aktivitetsgodkendelser blev vedtaget med 124 stemmer for, 2    

stemmer imod og 8 blanke stemmer. 

 

5.2 Forslag om ændringer af den økonomiske støttestruktur. 

 

DIF’s formand motiverede derefter forslaget om ændringer af den økonomiske 

støttestruktur (Hør formandens motivation af forslag 5.2 her, 4 min.). 

 

Dirigenten åbnede herefter for debat. Der var ingen bemærkninger.  

 

Repræsentantskabet stemte herefter om 5.2 Forslag om ændringer af den 

økonomiske støttestruktur. 

 

Forslag 5.2 om ændringer af den økonomiske støttestruktur blev vedtaget med 

132 stemmer for, 0 stemmer imod og 2 blanke stemmer. 

 

6. Grøn idræt 

 

Rikke Rønholt Albertsen fra DIF’s bestyrelse introducerede punktet. 

 

Rikke præsenterede et udsnit af, hvad de otte forbund, der i efteråret blev del af 

Grøn idræt, har arbejdet med.  

 

Sanne Røhe fra Hanggliding og Paragliding fortalte om deres ESG-

rapportering. 

 

Derefter præsenterede Rikke følgende fem forbund, der bliver godkendt til 

Grøn idræt i denne omgang. Stort tillykke til: 

 

• Dansk Håndbold 

• Dansk Kano og Kajak Forbund 

• Dansk Forening for Rosport 

• Dansk Sejlunion 

• Danmarks Motor Union 

 

(Hør indlægget om Grøn idræt her, 19 min). 

 

7. Årets Specialforbund 

https://soundcloud.com/danmarksidraetsforbund/formadens-motivation-af-forslag-5-1/s-8IjwdNP1ScX?in=danmarksidraetsforbund/sets/arsmode-2024/s-0cvPPXlV28M&si=8cb0535ab0eb4f10b3f43174bec463b1&utm_source=clipboard&utm_medium=text&utm_campaign=social_sharing
https://soundcloud.com/danmarksidraetsforbund/formandens-motivation-af-forslag-5-2/s-zsZVrv2FN5W?in=danmarksidraetsforbund/sets/arsmode-2024/s-0cvPPXlV28M&si=2d36a5ffa33b49b882e958e89abb3a28&utm_source=clipboard&utm_medium=text&utm_campaign=social_sharing
https://soundcloud.com/danmarksidraetsforbund/gron-idraet/s-IMzfajpichU?si=4231516ba3cf4f24858e8136d588c399&utm_source=clipboard&utm_medium=text&utm_campaign=social_sharing
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Repræsentantskabet kårede Danmarks Bokse-Union til Årets Specialforbund 

2024. Med kåringen fulgte en præmie på 100.000 kr. 

 

8. Valg til DIF’s bestyrelse 

 

8.1 Valg af to næstformænd for to år  

 

DAI – Dansk Arbejder Idrætsforbund havde indstillet Thomas Bach til genvalg. 

KFUMs Idrætsforbund havde indstillet Frans Hammer til genvalg.  

Der var ikke modkandidater eller indsigelser. 

 

Thomas Bach og Frans Hammer blev begge genvalgt for en to-årig periode.   

 

8.2 Valg af tre bestyrelsesmedlemmer for to år 

 

Der var valg til tre menige bestyrelsesposter i DIF’s bestyrelse. Seks kandidater 

havde meddelt deres kandidaturer: 

 

Jette Albinus, genopstillede. indstillet af DAI - Dansk Arbejder Idrætsforbund, 

Dansk Cricket-Forbund, Dansk Militært Idrætsforbund og Dansk Sejlunion. 

 

Thomas Christensen, genopstillede. Indstillet af Dansk Boldspil-Union. 

 

Mads Freund. Indstillet af Dansk Sportsdykker Forbund, Moderne Femkamp 

Danmark, Dansk Forening for Rosport (DFfR) og Triatlon Danmark. 

 

Camilla Lyngsø. Indstillet af Dansk Skøjte Union. 

 

Karsten Madsen. Indstillet af DanskHåndbold. 

 

Mads Olsen. Indstillet af Volleyball Danmark. 

 

Britta Riis var på valg og havde valgt ikke at genopstille. 

 

Jette Albinus og Thomas Christensen blev genvalgt for en to-årig periode, og 

Camilla Lyngsø blev valgt som nyt medlem for en to-årig periode. 

 

 

8.3 Valg af to suppleanter for et år 

 

Peter Nordam, Dansk Hockey Union  og John Hansen, Dansk Skytte Union 

(Skydesport Danmark) havde hver især meddelt sit kandidatur.  

 

Peter Nordam  blev valgt som første-suppleant for en et-årig periode. 

John Hansen blev valgt som anden-suppleant for en et-årig periode. 
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9. Valg til DIF’s appelinstans 

 

9.1 Valg af tre medlemmer for fem år 

 

Jon Esben Hvam, Annelise Vidø og Claus Juel Hansen blev alle tre genvalgt for en  

fem-årig periode. 

 

10. Valg til Matchfixingnævnet  

 

10.1 Valg af et medlem for to år  

 

Peter Schønning blev genvalgt for en to-årig periode.  

 

10.2 Valg af en suppleant for to år  

 

Helle Qvortrup Tvilum Bachmann blev genvalgt for en to-årig periode.  

 

11. Valg til Dopingnævnet   

 

11.1 Valg af medlem med medicinsk baggrund for tre år  

 

Helle Bosselmann (medicinsk) blev genvalgt for en tre-årig periode.  

 

11.2 Valg af to suppleanter for ét år  

 

Henrik Johnsen og Jon Bjarke Rasmussens blev genvalgt for en et-årig periode.   

 

12. Valg til Etisk Komité  

 

12.1 Valg af tre medlemmer for to år  

 

Ole Borch havde valgt ikke at genopstille.  Juliane Elander ønskede at udtræde. 

 

Else Guldager og Kurt Carstensen blev begge genvalgt for en to-årig periode.  

 

Anne Buhl Bjelke og Mads Kruse-Andersen blev valgt som nye medlemmer 

begge for en to-årig periode.  

 

13. Valg af statsautoriseret revisor  

 

Revisionsfirmaet EY blev genvalgt som statsautoriseret revisor.  

 

14. Valg af intern revisor 

 

14.1 Valg af et medlem for to år  

 

Torben Christensen genopstillede og blev genvalgt for en to-årig periode.  

 

15. Eventuelt 

Under eventuelt var der følgende indlæg: 
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Mathilde Boesen, Dansk Orienteringsforbund (Hør indlæg, 1 min.). 

 

Eva Kartholm, Bueskydning Danmark (Hør indlæg, 1 min.). 

 

Pia Johansen, SVØM DANMARK (Hør indlæg, 2 min).  

 

John Hansen, Dansk Skytteunion (Skydesport Danmark) (Hør indlæg, 1 min.). 

 

Lars Werge, Dansk Atletik (Hør indlæg, 1 min.).  

 

Dirigenten konstaterede, at dagsordenen var udtømt og takkede repræsentantskabet 

for god ro og orden. 

 

DIF’s formand, Hans Natorp, kvitterede for indlæggene (Hør svar på kommentarer, 

2 min.). 

 

Hans Natorp overrakte DIF’s ærestegn til Niels Nygaard (Hør både  

ordene ved overrækkelse af ærestegn og Niels Nygaards tak, 10 min.). 

https://soundcloud.com/danmarksidraetsforbund/mathilde-dansk-orienteringsforbund/s-twWdSbUdnjz?in=danmarksidraetsforbund/sets/arsmode-2024/s-0cvPPXlV28M&si=6210d9c9494b4df3b462f97fbce360da&utm_source=clipboard&utm_medium=text&utm_campaign=social_sharing
https://soundcloud.com/danmarksidraetsforbund/eva_bueskydning/s-fbtojHT4x6P?in=danmarksidraetsforbund/sets/arsmode-2024/s-0cvPPXlV28M&si=c706b6e795124494a037105f29602d8b&utm_source=clipboard&utm_medium=text&utm_campaign=social_sharing
https://soundcloud.com/danmarksidraetsforbund/pia/s-GKU57ZlxxcI?in=danmarksidraetsforbund/sets/arsmode-2024/s-0cvPPXlV28M&si=5404888f8e7c4866b726a5415d95962e&utm_source=clipboard&utm_medium=text&utm_campaign=social_sharing
https://soundcloud.com/danmarksidraetsforbund/john-hansen-dansk-skytteunion/s-n3tZYBkAp3d?in=danmarksidraetsforbund/sets/arsmode-2024/s-0cvPPXlV28M&si=94beaaa831ca490a996bbebd1f725bea&utm_source=clipboard&utm_medium=text&utm_campaign=social_sharing
https://soundcloud.com/danmarksidraetsforbund/lars-werge-dansk-atletik/s-Cbwu0OaL2Ik?in=danmarksidraetsforbund/sets/arsmode-2024/s-0cvPPXlV28M&si=059fae9c92164f8caf6b02b31c9c6ce2&utm_source=clipboard&utm_medium=text&utm_campaign=social_sharing
https://soundcloud.com/danmarksidraetsforbund/formandens-svar-pa-kommentare/s-dktTLYvWW3y?in=danmarksidraetsforbund/sets/arsmode-2024/s-0cvPPXlV28M&si=a8eb67c4581c47b1b7c594e12fb1df28&utm_source=clipboard&utm_medium=text&utm_campaign=social_sharing
https://soundcloud.com/danmarksidraetsforbund/overraekkelse-aerestegn/s-0JBykAowOSN?in=danmarksidraetsforbund/sets/arsmode-2024/s-0cvPPXlV28M&si=3ccb828f1a8649cc83468aea61feefff&utm_source=clipboard&utm_medium=text&utm_campaign=social_sharing
https://soundcloud.com/danmarksidraetsforbund/overraekkelse-aerestegn/s-0JBykAowOSN?in=danmarksidraetsforbund/sets/arsmode-2024/s-0cvPPXlV28M&si=3ccb828f1a8649cc83468aea61feefff&utm_source=clipboard&utm_medium=text&utm_campaign=social_sharing

